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Zápis č. 6/2020 o průběhu zasedání obecního zastupitelstva konaného dne: 2. 9. 2020 na obecním úřadu v 17 hodin.

 USNESENÍ ZASTUPITELSTVA

Přítomni: 7 členů zastupitelstva
Omluveni: 2 členové J. Netík – zaměstnání, 
I. Šimerda - nemoc
Neomluveni:
Ověřovatelé zápisu: J. Baše, R. Černý
Zapisovatelka: Zdeňka Andržová
Hosté: 
Bod č. 1: Zahájení

 – Zasedání zastupitelstva obce Bolehošť 
bylo zahájeno v 17.00 hodin starostou obce 
Jakubem Šimerdou. Zapisovatelkou byla 
jmenována Z. Andržová a ověřovateli zá-
pisu byli jmenováni J. Baše a R. Černý.

Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 1/6/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje zapisovatelku 
Z. Andržovou, ověřovatele zápisu J. Bašeho 
a R. Černého.
Bod č. 2: Schválení programu

 – Předsedající seznámil přítomné s návrhem 
programu v souladu s pozvánkou předanou 
členům zastupitelstva a v souladu s infor-
mací zveřejněnou na úřední desce. Předse-
dající dal hlasovat o návrhu programu.

Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 2/6/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený pro-
gram zasedání.
Bod č. 3: Kontrola usnesení ze zápisu 
č. 5/2020

 – Veškerá usnesení jsou v pořádku.
Bod č. 4: Projekt „15 RD Kouty“ výběr do-
davatele stavby a schválení dofi nancování 
Do výběrového řízení se přihlásilo 10 fi rem:

 – STAVOKA a.s., Kosice
 – KVIS a.s., Pardubice
 – DMO SERVIS a.s., Praha
 – MATEX HK s.r.o., Hradec Králové
 – Agrostav a.s., Pardubice
 – Sovis a.s., Hradec králové
 – Agricomp s.r.o. Střelice
 – M-silnice a.s. Pardubice
 – Vakstav s.r.o. Jablonné nad Orlicí
 – Gasco s.r.o. Pardubice

Způsob hodnocení byl dle zadávacích podmí-
nek.
Výběrová komise po vyhodnocení doporučila 
fi rmy v následujícím pořadí:

 – 1. STAVOKA a.s., Kosice   
2. DMO SERVIS a.s., Praha

 – 3. M-silnice a.s. Pardrubice
 – 4. Gasco s.r.o. Pardubice
 – 5. Agrostav a.s., Pardubice
 – 6. KVIS a.s., Pardubice  
 – 7. MATEX HK s.r.o., Hradec Králové
 – 8. Vakstav s. r.o. Jablonné nad Orlicí
 – 9. Agricomp s.r.o. Střelice
 – Sovis a.s., Hradec králové - nehodnoceno

Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 3/6/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje návrh výběrové 
komise k veřejné zakázce „Bolehošť – inže-
nýrské sítě pro 15 RD, lokalita Kouty“ a zá-
roveň pověřuje starostu k uzavření a podpisu 
smlouvy o dílo s uchazečem s nejvýhodnější 
nabídkou tj. STAVOKA a.s., Kosice (nabídko-
vá cena 10.458.073,03 Kč bez DPH). 

 – Zastupitelům byl předložen ke schválení 
souhlas s dofi nancováním akce s názvem 
„15 RD Kouty Bolehošť“

Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 4/6/2020
Zastupitelstvo obce Bolehošť schvaluje sou-
hlas s dofi nancováním akce s názvem „15 RD 
Kouty Bolehošť“, fi nancováno z programu 
11716 – Podpora bydlení v oblastech se stra-
tegickou průmyslovou zónou. 
Bod č. 5: Projekt „Multifunkční hřiště“ - 
výběr dodavatele stavby a schválení dofi -
nancování 

 – Tento bod bude projednán na příštím za-
sedání.

Bod č. 6: Studie proveditelnosti „Revitali-
zace projektu ZŠ a MŠ Bolehošť 

 – Starosta obce předložil zastupitelům ko-
nečnou verzi studie proveditelnosti k roz-
šíření kapacity ZŠ a MŠ Bolehošť.

Bod č. 7: Projekt zadržení vody v krajině 

na obecních pozemcích
 – Pan starosta předložil přítomným návrh 

na zadržení vody v krajině na obecních 
pozemcích.

Hlasování: pro 7 : proti 0 : 
Usnesení č. 5/6/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje zadání vyhoto-
vení projektu tůní k zadržení vody v krajině 
v obecním remízu. 
Bod č. 8: Projekt nového vrtu na pitnou 
vodu

 – Zastupitelům byl předložen návrh na mož-
nost získání dotace na projekt nového vrtu 
na pitnou vodu.

Hlasování: pro 7 : proti 0 
Usnesení č. 6/6/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti 
o dotaci na projekt k novému vrtu.
Bod č. 9: Nákupy a prodeje pozemků

 – Pan starosta seznámil přítomné s žádostí 
pana Dolanského o prodej pozemku. Zá-
měr č. 4/2020 byl vyvěšen od 29.6.2020 
do 16.7.2020.

Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 7/6/2020
Zastupitelé schválili prodej části pozemku 
p.č. 1755/6 ostatní plocha odděleným geomet-
rickým plánem pod novým p.č. 1755/1 ostat-
ní plocha o výměře 46 m2, který je v majetku 
obce Bolehošť zapsané na LV 10001 k. ú. Bo-
lehošť za cenu 100,- Kč/m2. 

 – Zastupiteli byl projednán návrh koupě 
části pozemku p.č. 997/2 trvalý travní po-
rost o výměře 6194 m2, který byl oddělen 
geometrickým plánem pod p.č. 997/23 
trvalý travní porost v k.ú. Bolehošť list 
vl. 62 od p. Langra, pro účely vybudování 
nového vrtu na pitnou vodu.

Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 8/6/2020
Zastupitelé schválili nákup části pozemku 
 p.č. 997/2 trvalý travní porost o výměře 6194 
m2, který byl oddělen geometrickým plánem 
pod p.č. 997/23 trvalý travní porost v k.ú. Bo-

 SLOVO STAROSTY
Vážení spoluobčané, 
Vánoce a konec roku jsou za dveřmi. 
Všichni se těšíme na volno a odpočinek 
v této náročné době. Dopřejme si od-
počinku co nejvíce. Vypněme televizní 
zprávy, nesledujme aktuální statistiky, 
které nám budou překládat i během Vá-
noc. Využijme tohoto období pro trávení 
času s rodinou, ale věnujme také nějaký 
čas pouze sami sobě. 
Poslední číslo letošního zpravodaje vy-
chází s určitým zpožděním, neboť díky 
omezením jsme neměli mnoho obsahu 
ke zveřejnění, zejména co se týče kul-
turních akcí. Velmi mě mrzí, kolik jsme 

toho už museli zrušit nebo odložit. Ně-
jaký čas to ještě budeme muset vydržet. 
Rok 2021 bude výzvou pro nás všechny. 
S podporou přátel a svých blízkých však 
překonáme všechno!
Obec Bolehošť je tu stále pro Vás, nevá-
hejte nás oslovit s Vašimi připomínka-
mi, požadavky nebo problémy. Budeme 
Vás nadále informovat o všem podstat-
ném, co se právě děje nebo chystá.
Jménem svým a jménem všech zastupi-
telů Vám přeji klidné svátky prožité ve 
zdraví a pohodě, obklopeni Vašimi blíz-
kými.

Starosta obce Jakub Šimerda
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lehošť list vl. 62 v celkové výměře 1951 m2, 
k.ú. Bolehošť za celkovou cenu 240.000 Kč 
a pověřují starostu k podpisu smlouvy.

 – Zastupiteli byl projednán návrh koupě 
zbývajících soukromých pozemků v okolí 
bytovek ve vlastnictví p. Doutnáčové. Kon-
krétně pozemky parc. č. 160/4 (orná půda) 
o výměře 242 m2, parc. č. 160/3 (orná půda) 
o výměře 1108 m2, parc. č. 160/8 (ostatní 
plocha, jiná plocha) o výměře 98 m2, parc. 
č. 1798 (ostatní plocha, jiná plocha) o vý-
měře 15 m2, parc. č. 75 (trvalý travní po-
rost) o výměře 132 m2, parc. č. 74/3 (ostatní 
plocha, ostatní komunikace) o výměře 
108 m2, parc. č. 74/2 (ostatní plocha, ostat-
ní komunikace) o výměře 48 m2 vedené 
na listu vlastnictví č. 210. Celková výměra 
1751 m2. Části těchto pozemků obec po-
třebuje pro zachování cesty pro pěší 
od bytovek do Koutů. Dále bude zachován 
pozemek pro stání popelnic obyvatel by-
tovek a bude zajištěn pozemek, přes který 
povedou kabely elektrického vedení k bu-
doucím 15 parcelám a čistírně odpadních 
vod. Zbývající nepotřebné pozemky budou 
obratem prodány 8 majitelům bytových 
jednotek, kteří tyto pozemky dlouhodobě 
využívají. Tento postup, kdy obec pozem-

ky koupí celé a dále je přeprodá, umožnil 
slevu původní navrhované ceny od maji-
tele pozemků z 350 Kč za m2 pro jednot-
livce, na 300 Kč za m2 jako celek. Obec 
si ponechá pouze pozemky, které potřebu-
je. Cena geometrického plánu pro dělení 
pozemků bude rozdělena rovnoměrně mezi 
8 budoucích majitelů pozemků a obec. 
Návrhy na vklad zaplatí budoucí majitelé 
pozemků.

Hlasování: pro 7 . proti 0
Usnesení č. 9/6/2020
Zastupitelé schválili nákup pozemku parc. 
č. 160/4 (orná půda) o výměře 242 m2, parc. 
č. 160/3 (orná půda) o výměře 1 108 m2, parc. 
č. 160/8 (ostatní plocha, jiná plocha) o výměře 
98 m2, parc. č. 1798 (ostatní plocha, jiná plo-
cha) o výměře 15 m2, parc. č. 75 (trvalý travní 
porost) o výměře 132 m2, parc. č. 74/3 (ostatní 
plocha, ostatní komunikace) o výměře 108 m2, 
parc. č. 74/2 (ostatní plocha, ostatní komuni-
kace) o výměře 48 m2 vedené na listu vlast-
nictví č. 210. Celková výměra 1751 m2. Cena 
za m2 je 300 Kč. Zároveň pověřují starostu 
k podpisu smlouvy.
Bod č. 10: Ostatní
a) stav objektu u hřiště a možnosti jeho budou-

cího využití – seznámení se záměrem

b) úprava ploch v okolí hřiště – odstranění pů-
vodních obrubníků

c) oprava čistírny odpadních vod v ZŠ a MŠ 
Bolehošť – jednání o uplatnění reklamace

d) sečení příkopů – dohoda o zadání sečení ex-
ternímu dodavateli služby

e) stezka k nádraží – další možnosti realizace
f) spolupráce s nájemcem obecního hostince – 

pozvání na schůzku k upřesnění požadavků 
spolupráce na obecních akcích

g) projednání žádostí o povolení ohňostrojů
h) pro informaci - výroční zpráva o činnosti 

ZŠ a MŠ Bolehošť 2020-2021 a zápis ze za-
sedání školské rady 

i) Zastupitelům bylo předloženo ke schválení 
rozpočtové opatření č. 3/2020 

Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 10/6/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opat-
ření č. 3/2020.
Bod č. 11: Diskuze
Bod č. 12: Závěr
Starosta poděkoval přítomným za pozornost 
a zasedání v 20 hod. ukončil.
Zápis byl vyhotoven dne: 3. 9. 2020

Zápis č. 7/2020 o průběhu zasedání obecního zastupitelstva konaného dne: 14. 9. 2020 na obecním úřadu v 17 hodin.

Přítomni: 8 členů zastupitelstva
Omluveni: 1 člen - I. Šimerda - nemoc
Neomluveni: 
Ověřovatelé zápisu:A. Jelínková, J. Netík
Zapisovatelka: Zdeňka Andržová
Hosté:
Bod č. 1: Zahájení

 – Zasedání zastupitelstva obce Bolehošť bylo 
zahájeno v 17.00 hodin starostou obce Ja-
kubem Šimerdou. Zapisovatelkou byla jme-
nována Z. Andržová a ověřovateli zápisu 
byli jmenováni A. Jelínková, J. Netík.

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 1/7/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje zapisovatelku 
Z. Andržovou, ověřovatele zápisu A. Jelínko-
vou a J. Netíka.
Bod č. 2: Schválení programu

 – Předsedající seznámil přítomné s návrhem 
programu v souladu s pozvánkou předanou 
členům zastupitelstva a v souladu s infor-
mací zveřejněnou na úřední desce. Předse-
dající dal hlasovat o návrhu programu.

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 2/7/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený pro-
gram zasedání.
Bod č. 3: Kontrola usnesení ze zápisu 
č. 6/2020
Veškerá usnesení jsou v pořádku.
Bod č. 4: Projekt „Víceúčelové hřiště 
ve sportovním areálu Bolehošť“ - výběr do-
davatele stavby a schválení dofi nancování 
Do výběrového řízení se přihlásilo 5 fi rem:

 – 1. Sportovní podlahy Zlín s.r.o.
 – 2. Linhart spol. s.r.o.

 – 3. Fitnema s.r.o.
 – 4. VYSSPA Sports Technology s.r.o.
 – 5. J. I. H. – Ing. Jiří Huptych

Způsob hodnocení byl dle zadávacích podmí-
nek. Výběrová komise po vyhodnocení dopo-
ručila fi rmy v následujícím pořadí:

 – 1. J. I. H. – Ing. Jiří Huptych 
 – 2. VYSSPA Sports Technology s.r.o.
 – 3. Fitnema s.r.o.
 – 4. Linhart spol. s r.o.
 – 5. Sportovní podlahy Zlín s.r.o.

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 3/7/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje návrh výběrové 
komise k veřejné zakázce „Víceúčelové hřiště 
ve sportovním areálu Bolehošť“ a zároveň po-
věřuje starostu k uzavření a podpisu smlouvy 
o dílo s uchazečem s nejvýhodnější nabídkou 
tj. J. I. H. Ing. Jiří Huptych (nabídková cena 
1.494.454,54 Kč bez DPH). 

 – Zastupitelům byl předložen ke schválení 
souhlas s dofi nancováním akce s názvem 
„Multifunkční hřiště“

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 4/7/2020
Zastupitelstvo obce Bolehošť schvaluje sou-
hlas s dofi nancováním akce s názvem „Víceú-
čelové hřiště ve sportovním areálu Bolehošť“, 
fi nancováno z podprogramu 117D821 – pod-
pora obnovy a rozvoje venkova dotační titul 
1178210H – podpora budování a obnovy míst 
aktivního a pasivního odpočinku. Akce bude 
dofi nancována z rozpočtu obce.
Bod č. 10: Ostatní
a) schválení smlouvy o smlouvě budoucí 

na VB u řadových domků v Koutech – ČOV

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 5/7/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu 
o smlouvě budoucí se Státním pozemkovým 
úřadem na věcné břemeno a pověřuje starostu 
k podpisu smlouvy.
b) vyřazení majetku ve výpůjčce ZŠ a MŠ
Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 6/7/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje vyřazení Tiskár-
ny HP Colour Laser Jet z majetku ZŠ a MŠ 
ve výpůjčce.
c) narovnání pozemků – zahrada Miřijovských 

– zastupitelé vzali na vědomí
d) možné uzavření silničních propustků v Li-

pinách a na Habeši z důvodu havarijního 
stavu – vlastník - Státní pozemkový úřad 
v budoucnu nechá propustky opravit

e) zpoplatnění likvidace dřevitého odpadu 
z obce – zpracování dřevitého odpadu již 
nebude pro obec zdarma. Dřevitý materiál 
bude odvážen nákladními auty a likvidován 
za poplatek. A to z toho důvodu, že hroma-
da větví pravidelně obsahovala i železnou 
příměs, která poškozovala štěpkovač fi rmy 
Smola z Opočna a způsobovala až 3 denní 
odstávku stroje. Mezi větvemi byly pravi-
delně i jiné druhy odpadů, které jako nežá-
doucí příměs způsobují problémy spalovně.

Bod č. 11: Diskuze – dohodnutí termínu 
schůzky s nájemcem OH
Bod č. 12: Závěr
Starosta poděkoval přítomným za pozornost 
a zasedání v 18.15 hod. ukončil.
Zápis byl vyhotoven dne: 15. 9. 2020

Zápis č. 8/2020 o průběhu zasedání obecního zastupitelstva konaného dne: 4. 11. 2020 na obecním úřadu v 17 hodin.

Přítomni: 8 členů zastupitelstva 
Omluveni: 1 člen - I. Šimerda - nemoc
Neomluveni:
Ověřovatelé zápisu: H. Kučerová, M. Máslo

Zapisovatelka: Zdeňka Andržová
Hosté: 
Bod č. 1: Zahájení

 – Zasedání zastupitelstva obce Bolehošť bylo 

zahájeno v 17.00 hodin starostou obce Ja-
kubem Šimerdou. Zapisovatelkou byla jme-
nována Z. Andržová a ověřovateli zápisu 
byli jmenováni H. Kučerová, M. Máslo.
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Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 1/8/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje zapisovatelku Z. 
Andržovou, ověřovatele zápisu H. Kučerovou 
a M. Másla.
Bod č. 2: Schválení programu

 – Předsedající seznámil přítomné s návrhem 
programu v souladu s pozvánkou předanou 
členům zastupitelstva a v souladu s infor-
mací zveřejněnou na úřední desce. Předse-
dající dal hlasovat o návrhu programu.

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 2/8/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený pro-
gram zasedání.
Bod č. 3: Kontrola usnesení ze zápisu 
č. 7/2020

 – Veškerá usnesení jsou v pořádku.
Bod č. 4: Schválení smlouvy o poskytnutí 
dotace od Královehradeckého kraje na pro-
jektování kanalizace – I. Etapa

 – Pan starosta předložil přítomným ke schvá-
lení smlouvu s Khk na poskytnutí dotace 
ve výši 300.000 Kč na projekt „Odkanali-
zování obce Bolehošť- kanalizace a ČOV 
Bolehošť“. 

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 3/8/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o po-
skytnutí dotace od Khk na zpracování pro-
jektové dokumentace „Odkanalizování obce 
Bolehošť- kanalizace a ČOV Bolehošť a pově-
řuje starostu k podpisu smlouvy.
Bod č. 5: Schválení dohody o poskytnutí do-
tace od SZIF z Programu rozvoje venkova 
ČR – Mobiliář školní zahrady a vybavení 
kuchyně

 – Pan starosta předložil přítomným ke schvá-
lení dohodu o poskytnutí dotace ve výši 
239.580 Kč od SZIF z Programu rozvo-
je venkova ČR – Mobiliář školní zahrady 
a vybavení kuchyně. 

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 4/8/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje dohodu o po-
skytnutí dotace od SZIF z Programu rozvoje 
venkova ČR – Mobiliář školní zahrady a vy-
bavení kuchyně a pověřuje starostu k podpisu 
dohody.
Bod č. 6: Schválení žádosti o převod majet-
ku od Státního pozemkového úřadu – chod-
ník u nádraží

 – Zastupitelé projednali možnost podání žá-
dosti na Státní pozemkový úřad o převod 
majetku do vlastnictví obce – chodník k ná-
draží.

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 5/8/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje bezúplatný pře-
vod majetku od Státního pozemkového úřa-
du – chodníku k nádraží ležícího na pozemku 
p. č. 1233/3 v k. ú. Bolehošť.
Bod č. 7: Schválení převodu pozemků 
od Khk – pozemkové vypořádání v rámci 
výstavby chodníků na Solnické ulici

 – Přítomným byl předložen návrh na bezúplat-
ný převod pozemků pod chodníky od Khk.

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 6/8/2020
Zastupitelstvo obce Bolehošť schvaluje 
bezúplatný převod pozemku p.č. 1642/4 ost. 
plocha, ostatní komunikace o výměře 30 m2 od-
dělený geometrickým plánem č. 472-154/2020 
z původního pozemku č. 1642/1, pozemku 
p.č. 1757/2 ost. plocha, ostatní komunikace 
o výměře 373 m2, pozemku p.č. 1757/3 ost. 
plocha, ostatní komunikace o výměře 64 m2 

a pozemku 1757/4 ost. plocha, ostatní komu-
nikace o výměře 234 m2 oddělených geometric-
kým plánem číslo č. 472-154/2020 z původního 
pozemku č. 1757/1 vše v k.ú. a obci Bolehošť 
z majetku Královéhradeckého kraje do ma-
jetku obce Bolehošť. Dárce si vyhrazuje k tíži 
obdarovaného zákaz zcizení převáděných ne-
movitých věcí, které se zřizuje bezúplatně mezi 
stranami na dobu 10 let ode dne právních 
účinků vkladu vlastnického práva do katastru 
nemovitostí. Po tuto dobu nepřevede vlastnic-
ké právo k daru třetí osobě a o dar bude řád-
ně pečovat, užívat jej výhradně jako pozemek 
pod chodníkem, v souladu s veřejným zájmem, 
tj. zejména jej nebude využívat ke komerčním 
či jiným výdělečným účelům a ani jej k tako-
vým účelům neposkytne. Obdarovaný může 
předmět daru zcizit pouze po předchozím pí-
semném souhlasu dárce. 
Bod č. 8: Schválení nákupu pozemku 
od p. Kolowrata – Krakowského 

 – Pan starosta předložil přítomným 
ke schválení smlouvu na odkup pozemku 
od p. Kolowrata – Krakowského v rámci 
pozemkového vypořádání v rámci výstavby 
chodníků na Solnické. 

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 7/8/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu na od-
kup pozemků p.č. 335/13 v celkové výměře 
6m2 za cenu 100 Kč/m2 a pověřuje starostu 
k podpisu smlouvy.
Bod č. 9: Příprava projektu „Stezky k ná-
draží“

 – Zastupitelé byli seznámeni s návrhem vy-
budování stezky podél silnice k chodníku 
k nádraží. Pan starosta byl pověřen k pop-
tání cenové nabídky na realizaci projektu.

Bod č. 10: Oprava vodovodu a chodníku 
v Bolehošťské Lhotě 

 – Pan starosta předložil přítomným cenovou 
nabídku na opravu vodovodu v Bolehoš-
ťské Lhotě od č.p. 26 po č.p. 29 od spol. 
AQUA Servis. Současně bude poptána 
oprava chodníku v tomto úseku.

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 8/8/2020
Zastupitelé schvalují cenovou nabídku od spol. 
AQUA Servis a.s. ve výši 444.511,- Kč bez 
DPH na opravu vodovodu v Bolehošťské Lhotě 
a pověřují starostu k podpisu smlouvy o dílo.
Bod č. 11: Záměr č. 5/2020 – prodej 
pozemků

 – Pan starosta seznámil přítomné s žádostmi:
a) manželů Šestákových o prodej po-

zemku. Záměr č. 5/2020 byl vyvěšen 
od 13. 10. 2020 do 29. 10. 2020.

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 9/8/2020
Zastupitelé schválili prodej pozem-
ku p.č. 160/46 o výměře 201m2 za cenu 
300 Kč/m2 a části pozemku p.č. 160/2 ostat-
ní plocha o výměře 4m2 za cenu 100 Kč/m2, 
které jsou v majetku obce Bolehošť zapsané 
na LV 10001 k. ú. Bolehošť manželům Šestáko-
vým, Bolehošť č.p. 62. 
b) p. Kašpara o prodej pozemku. Záměr 

č. 5/2020 byl vyvěšen od 13. 10. 2020 do 
29. 10. 2020.

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 10/8/2020
Zastupitelé schválili prodej pozemku 
p.č. 160/37 o výměře 101m2, který je v majet-
ku obce Bolehošť zapsané na LV 10001 k. ú. 
Bolehošť za cenu 300 Kč/m2 panu Kašparovi, 
Bolehošť č.p. 127. 
c) p. Stanak o prodej pozemku. Záměr 

č. 5/2020 byl vyvěšen od 13. 10. 2020 
do 29. 10. 2020.

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 11/8/2020
Zastupitelé schválili prodej pozemku 
p.č. 160/39 o výměře 145m2, který je v majetku 
obce Bolehošť zapsané na LV 10001 k. ú. Bo-
lehošť za cenu 300,- Kč/m2 paní Stanak, Bole-
hošť č.p. 127. 
d) manželů Potočkových o prodej po-

zemku. Záměr č. 5/2020 byl vyvěšen 
od 13. 10. 2020 do 29. 10. 2020.

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 12/8/2020
Zastupitelé schválili prodej pozemku 
p.č. 160/40 o výměře 159m2, který je v majetku 
obce Bolehošť zapsané na LV 10001 k. ú. Bo-
lehošť za cenu 300 Kč/m2 manželům Potočko-
vým, Bolehošť č.p. 127. 
e) p. Zezulkové o prodej pozemku. Záměr 

č. 5/2020 byl vyvěšen od 13. 10. 2020 
do 29. 10. 2020.

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 13/8/2020
Zastupitelé schválili prodej pozemku 
p.č. 160/41 o výměře 97m2, který je v majet-
ku obce Bolehošť zapsané na LV 10001 k. ú. 
Bolehošť za cenu 300 Kč/m2 paní Zezulkové, 
Bolehošť č.p. 62. 
f) manželů Hrubešových o prodej po-

zemku. Záměr č. 5/2020 byl vyvěšen 
od 13. 10. 2020 do 29. 10. 2020.

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 14/8/2020
Zastupitelé schválili prodej pozemku 
p.č. 160/42 o výměře 125m2 a 75/3 o výmě-
ře 19m2, který je v majetku obce Bolehošť 
zapsané na LV 10001 k. ú. Bolehošť za cenu 
300 Kč/m2 manželům Hrubešovým, Bolehošť 
č.p. 127. 
g) p. Bašeho o prodej pozemku. Záměr 

č. 5/2020 byl vyvěšen od 13. 10. 2020 
do 29. 10. 2020.

Hlasování: pro 7 : proti 0 : zdržel 1 J. Baše
Usnesení č. 15/8/2020
Zastupitelé schválili prodej pozemku 
p.č. 160/3 o výměře 192m2 a 75/2 o výměře 
90m2, který je v majetku obce Bolehošť zapsané 
na LV 10001 k. ú. Bolehošť za cenu 300 Kč/m2 
panu Bašemu, Bolehošť č.p. 127. 
h) p. Černého o prodej pozemku. Záměr 

č. 5/2020 byl vyvěšen od 13. 10. 2020 
do 29. 10. 2020.

Hlasování: pro 7 : proti 0 : zdržel 1 R. Černý
Usnesení č. 16/8/2020
Zastupitelé schválili prodej pozemku 
p.č. 160/44 o výměře 206m2, který je v majet-
ku obce Bolehošť zapsané na LV 10001 k. ú. 
Bolehošť za cenu 300 Kč/m2 panu Černému, 
Bolehošť č.p. 127. 
Bod č. 12: Ostatní
a) vyřazení nádrže ECS 1000l z majetku
Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 17/8/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje vyřazení nádrže 
ECS 1000l z majetku obce.
b) krajské dotace pro rok 2021 – seznámení 

s možnostmi dotací o které bude obec žádat
c) kulturní akce do jara 2021 – projednání zru-

šení a přeložení plánovaných kulturních akcí
d) znečištění komunikací při sklizni kukuřice 

– jednání s místním družstvem ohledně za-
jištění čištění komunikací 

e) pověření kontrolního a fi nančního výboru 
ke kontrole na obci za 1. pol. 2020 

f) DPP Petr Prauseho na drobné opravy 
v ZŠ a MŠ Bolehošť 
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Usnesení č. 19/8/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje fi nanční dar na-
rozeným občánkům s trvalým pobytem v obci 
Bolehošť ve výši 2000 Kč/občan a poukaz 
v hodnotě 350 Kč/ks pro jubilanty s trvalým 
pobytem v obci Bolehošť ve věku 70, 75, 80 
a více let.
k) schválení stravného pro starostu
Hlasování: pro 7 : proti 0 : zdržel 1 J. Ši-
merda
Usnesení č. 20/8/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje vyplácení strav-
ného pro pana starostu dle platné vyhlášky.
l) opravy majetku a okolí na nádraží – ČD za-

jistí drobné opravy na nádraží 

m) pověření ZŠ a MŠ Bolehošť a SDH Bole-
hošť ke sběru papíru a kovů

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 21/8/2020
Zastupitelstvo obce pověřuje ZŠ a MŠ Bolehošť 
a SDH Bolehošť ke sběru papíru a kovů.
n) rozpočtové opatření č. 5, 6 a 7 schválené sta-

rostou obce – zastupitelé berou na vědomí
o) audit – seznámení s výsledkem auditu 

na obci z 30. 9. 2020 – 1. 10. 2020
Bod č. 13: Diskuze 
Bod č. 14: Závěr
Starosta poděkoval přítomným za pozornost 
a zasedání v 19.15 hod. ukončil.
Zápis byl vyhotoven dne: 5. 10. 2020

 Z NAŠÍ OBCE
Havárie čistírny odpadních vod v místní škole
 Druhý prázdninový den tohoto roku zazvonil na obecním úřa-
dě telefon. Paní školnice nám oznámila, že je nějaký problém 
s čistírnou odpadních vod. Ta byla vybudována a zprovozněna 
teprve nedávno, v roce 2017. Problém spočíval v propadu obsypu 
čistírny a ve vyboulení stěn dovnitř. O tomto projektu mi toho 
nebylo mnoho známo. Nahlásili jsme tedy okamžitě reklamaci 
společnosti VODA CZ, která byla zhotovitelem této stavby. Zá-
ruční doba byla stanovena na 5 let.
Další tři měsíce se nic nedělo ani po opakovaných urgencích. 
Společnost VODA CZ jsme přiměli k činnosti až na základě vy-
hrožování soudním sporem. Následně nás kontaktovalo vedení 
společnosti, které uznalo chybu. Mohlo se začít s opravami. Je-
jich začátek se ani tak neobešel bez problémů a průtahů. Výko-
pových a zemních prací se nakonec musel ujmout místní člověk 
– pan Hojný. 

Celou čistírnu bylo nutné obnažit až do hloubky téměř 5 m. Tomu 
také odpovídalo množství vykopaného materiálu. Práce kompli-
koval nedostatek prostoru pro techniku, ale i historická kamenná 
studna v těsném sousedství.
Společnost VODA CZ, která v roce 2017 vyhrála výběrové řízení 
tvrdila, že nádoba čistírny je tzv. samonosná. Během letošního 
roku, kdy začalo konečně normálně pršet, se však tlak hmotnos-
ti okolní zeminy zvýšil natolik, že údajně samonosná nádoba 
tlak nevydržela a provalila se dovnitř. Tomu nepomohlo ani to, 
že plastová trubka odvádějící vyčištěnou vodu dále do kanali-
zace, byla v místě spoje tlakem zeminy rozpojená. A to již delší 
dobu. Pod čistírnu tedy po celou dobu zatékala voda.
Zhotovitelem navržený způsob opravy – vyrovnání nádoby, na-
vaření žeber a zpětné zasypání nám přišlo jako naprosto nedo-
statečné. Vynutili jsme si obetonávku nádoby alespoň do dvou 

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 18/8/2020
Zastupitelstvo obce schvaluje Dohodu o prove-
dení práce zastupiteli P. Prausemu hodinová 
sazba 200 Kč/h.
g) smlouvy na odpady pro IČO na rok 2021
h) podzimní výsadby – bude provedena náhra-

da uschlé jarní výsadby a provedena další 
ve vytipovaných lokalitách obce a mimo 
obec

i) průběh oprav ČOV v ZŠ a MŠ Bolehošť – 
seznámení 

j) schválení fi nančního daru občánkům 2000 
Kč/občan a poukazy jubilantům 350 Kč /ks

Hlasování: pro 8 : proti 0
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třetin výšky, abychom příští rok neřešili 
ten samý problém. V době, kdy píšu tento 
článek, se provádí zásyp drenážní vrstvy 
z kamene jemné frakce a přípravy na další 
betonování.
V projektu na tuto stavbu bylo uvedeno, 
že pokud se při výkopech objeví spodní 
voda, obetonávku nádoby je nutné pro-
vést. Jak vidíte, spodní voda není nijak 
vysoko, drží se celou dobu na úrovni 
spodní vody v sousední studni. Spodní 
voda tedy podle názoru několika lidí ne-
byla problém. Ten prostě spočíval v tech-
nických parametrech samotné nádoby.
Je škoda, že se v rámci úspory pár desítek 
tisíc u projektu za milion korun neuděla-
la obetonávka hned při výstavbě. Ušetřila 
by se tím spousta času a starostí. K čistír-
ně nebyla žádná příjezdová cesta, pouze 
malá branka. Museli jsme tedy rozebrat 
oplocení, vytrhat sloupky a také zlikvido-
vat část živého plotu. Nehledě na poško-
zení trávníku a nutnosti dalších terénních 
úprav. Veškeré náklady opravy hradí spo-
lečnost VODA CZ.

Jakub Šimerda

Realizace multifunkčního hřiště
 V listopadu začala výstavba multi-
funkčního hřiště před obecním úřadem. 
Přípravu tohoto projektu jsme nastíni-
li ve zpravodaji č. 4/2019. Pro zopa-
kování, sportoviště bude mít rozměry 
32 m x 15 m, bude obehnáno 4 m vysokým 
oplocením. Hřiště bude určeno pro hraní 
tenisu, nohejbalu, volejbalu, malé kopa-
né a basketbalu. Povrch bude z umělého 
polyuretanového vodopropoustného ma-
teriálu. V podstatě půjde o běžné sportovi-
ště, které můžete vidět v okolních obcích 
či městech.
Výběrového řízení se zúčastnilo pět fi -
rem. Rozpočet dle projektu včetně vý-
sadby stromů byl 2 000 000 Kč. Nejnižší 
nabídkovou cenu podala společnost J.I.H 
– Ing. Jiří Huptych, a to 1 794 242 Kč 
s DPH. Na stavbu bude obec čerpat dotaci 
z Ministerstva pro místní rozvoj. Ta po-
kryje 70 % nákladů. Obec tedy ze svého 
rozpočtu zaplatí zhruba 600 000 Kč.
Tímto chci také velmi poděkovat oběma 
bývalým starostům – panu Koubovi a Ku-
bíčkovi, jejichž součinnost, jako zástupců 
organizace Sokol Bolehošť, byla nezbyt-
ná. Bylo nutné na poslední chvíli vymazat 
věcné břemeno užívání, které organizace 
Sokol měla v katastru zapsané na parcele 
určené pro výstavbu hřiště. Věcné břeme-
no bylo překážkou pro získání dotace.
Stavba by do léta příštího roku měla být 
dokončena. Pokud to situace dovolí, rádi 
bychom uvedení víceúčelového sportovi-
ště do provozu pojali jako sportovně - kul-
turní akci vhodnou pro rodiny s dětmi. 

Jakub Šimerda
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Celkový půdorys stavby víceúčelového hřiště

ve
st

av
ěn

á 
br

an
ka

ob
ru

bn
ík

ob
ru

bn
ík

ob
ru

bn
ík

ob
ru

bn
ík

VÍCEÚČELOVÉ HŘIŠTĚ
              15x32m

obrubník

obrubník

obrubník

obrubníkPO
H

LE
D

 N
A 

O
PL

O
C

EN
Í:

op
lo

ce
ní

 fo
šn

y 
+ 

si
lo

no
vá

 s
íť 

v=
4m

PO
H

LE
D

 N
A 

O
PL

O
C

EN
Í:

op
lo

ce
ní

 fo
šn

y 
+ 

si
lo

no
vá

 s
íť 

v=
4m

vchod

POHLED NA OPLOCENÍ: Detail A

oplocení fošny + silonová síť v=4m

oplocení fošny + silonová síť v=4m

oplocení fošny + silonová síť v=4m

sp
ád

 0
,5

%

sp
ád

 0
,5

%

ve
st

av
ěn

á 
br

an
ka

vchod

vchod

ZÁMKOVÁ DLAŽBA

JEDNOVRSTVÝ VODOPROPUSTNÝ
PUR POVRCH EPDM tl. 11 mm

LEGENDA:

OCHRANNÁ SÍŤ

DŘEVĚNÝ MANTINEL

LEGENDA LAJNOVÁNÍ :

VOLEJBAL, NOHEJBAL

TENIS

BASKETBAL

POHLED NA OPLOCENÍ: Detail A
oplocení fošny + silonová síť v=4m

vchod

CS

Ing. arch. Jan Drdácký

09/2019
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143-17

Obec Bolehošť
Bolehošť č.p. 10, 517 31 Bolehošť

MM

Ing. Tereza Čeňková

D.1.1.b.1na p.p.č. 1617/17
k.ú. Bolehošť

( 1:200 )
Celkový půdorys stavby

Bolehošť - víceúčelové hřiště

Ing. Tereza Čeňková

ve sportovním areálu

Obec Bolehošť
Bolehošť č.p. 10, 517 31 Bolehošť
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Výstavba inženýrských sítí v Koutech

 Stavíme, ano, přes všechny strasti, průtahy a velké nejisto-
ty začala výstavba inženýrských sítí pro 15 rodinných domů 
v Koutech. Ve zpravodaji č. 2/2020 jsme psali o tom, že čekáme 
na rozhodnutí o poskytnutí fi nančních prostředků ze strany Mi-
nisterstva pro místní rozvoj. Žadatelů bylo hodně, přidělených 
peněz málo. Stalo se to, čeho jsme se obávali – ministerstvo nás 
zařadilo až jako druhého náhradníka. Zrušili jsme tedy výběrové 
řízení a lámali si hlavy, co bude s projektem dál. 
Během dalších 14 dnů nám volali z ministerstva, že některá 
z obcí před námi stavební projekt zrušila. Peníze tedy čekají 
na nás. Narychlo jsme tedy uspořádali druhé výběrové řízení. 
Vyplatilo se. Přihlásilo se 10 společností a nejnižší nabídko-
vá cena se oproti prvnímu výběrovému řízení snížila o dalších 
161 995 Kč s DPH. Vítězná cena, kterou opět nabídla společnost 
Stavoka Kosice, a. s. tedy činila 12 654 268 Kč s DPH. Přidělená 
dotace z Ministerstva pro místní rozvoj činí 8 794 698 Kč.
Stavba tedy od listopadu probíhá. Je hotová skrývka ornice 
a 2/3 dešťové kanalizace. Počasí zatím přeje. Sucho umožnilo 
odvoz nadbytečné ornice bez výrazného znečištění komunikací 
v obci. Stavbu je nutné mít dokončenou do 30. 9. 2021. V místě 
tedy vznikne následující infrastruktura – vodovod, dešťová ka-
nalizace, tlaková splašková kanalizace (ta bude zatím nefunkč-
ní), rozvody elektřiny, veřejné osvětlení a silniční komunikace. 
Kromě toho se podařilo vyjednat se společností Cetin připolože-
ní chrániček na optické kabely pro jednotlivé pozemky. Využijí 
se výkopy na veřejné osvětlení.
Cena za metr čtvereční stavebních parcel činí pro zájemce 
800 Kč za m2. Prodej se uskuteční v prvním čtvrtletí příštího 
roku. Očekávané výnosy dosáhnou 12 000 000 Kč. V tuto chvíli 
nejsou pouze dvě stavební parcely rezervované. Bohužel, valnou 
většinu zájemců netvoří místní lidé.

Výnosy z prodeje stavebních parcel vypadají určitě velice zají-
mavě. Pokud však sečteme všechny minulé, současné i budoucí 
náklady na tento projekt – zejména úvěr 4 500 000 Kč na pozem-
ky, včetně úroků, který bude obec splácet do roku 2026, žádný 
zisk pro obec z toho nebude. Dostaneme se na čistou 0. Samo-
zřejmě budeme mít přírůstek obyvatel a tím větší podíl na výno-
su z daní ze státního rozpočtu. Na druhou stranu, lze očekávat 
další tlak na kapacity místní mateřské školy případně i základní 
školy. Ta mateřská bojuje s nedostatečnou kapacitou už poslední 
dva roky.
Do konce roku 2026 je nutné, aby bylo všech 15 nových domů 
zkolaudováno. Pokud se tak nestane, obec bude platit minister-
stvu pokutu ve výši 1/15 z přidělené sumy dotace za každý ne-
zkolaudovaný dům. Tuto pokutu budeme případně samozřejmě 

vymáhat po majitelích stavebních parcel. Právně ošetřeno to 
bude již v kupní smlouvě. Do pěti let nám tedy přibude několik 
desítek nových obyvatel, které bude žádoucí začlenit do místní 
komunity. Jestli se to povede, je otázka.
Co říct závěrem. Doufám, že už podobný megalomanský pro-
jekt s nejistým výsledkem, žádné další budoucí vedení obce při-
pravovat nebude. Myslím si, že obec by se měla rozvíjet spíše 
postupně, výstavbou jednotlivých rodinných domů na vhodných 
lokalitách nebo rekonstrukcí stávajících opuštěných nemovitos-
tí. To vše vychází z územního plánu obce. Obec Bolehošť také 
nevlastní žádné byty, které by mohla výhodně pronajímat třeba 
mladým rodinám.

Jakub Šimerda 
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Krajinu za Bolehošťskou Lhotou oživila další stromová alej
 V některých částech našeho katastru 
velmi chybí krajinné prvky jako aleje, 
či remízky. Naplánovali jsme tedy ve spo-
lupráci se soukromým majitelem, panem 
Marešem, výsadbu další stromové aleje 
za Bolehošťskou Lhotou. Ta je umístěna 
na kraji louky podél polní cesty tak, aby 
nebránila ve využívání pozemků pro ze-
mědělství. Alej má severojižní orientaci, 
což je ideální i z hlediska zastínění. Vý-
sadbou vzniklo spojení mezi obcí a remíz-
kem. Vysázeli jsme celkem 24 ks stromů 
(dubů, lip, javorů, jilmů, habrů). Zhruba 
v polovině budoucí aleje jsme narazi-
li na velmi jílovitou půdu, výsadba tedy 
byla velmi pracná. Proto také velmi děkuji 
dobrovolníkovi Vojtovi Boukalovi za po-
moc. Vyvazovací kůly jsme si opět vyro-
bili sami – tentokrát z trvanlivého akátu. 
Stejně tak jsme využili na vylepšení zemi-
ny kvalitní kompost.
Mimo to jsme během listopadu nahrazo-
vali odumřelé sazenice z poslední jarní 
a podzimní výsadby. Z celkového počtu 
250 ks bylo nutné nahradit cca 15 saze-
nic. V obnoveném sadu v Koutech ješ-

Opravy starých chodníků

 K podzimu patří úklid listí a posled-
ní seče travnatých ploch. Po dokončení 
těchto prací a zazimování sekaček zbyl 
prostor na drobné opravy starých chodní-
ků, kterých se ujali zaměstnanci obce. Za-
měřili se na ty nejhorší úseky, kde mohlo 
dojít i k úrazu chodců. Obec měla nějaké 
zásoby starých dlaždic různých velikostí, 
a tak bylo možné vyměnit ty popraska-
né. Zásoby jsou však téměř pryč, neboť 
se velká část starých dlaždic, které zůsta-
ly po budování nového chodníku kolem 
zelárny, bohužel prodala. To nebylo úplně 
prozíravé, ale nějak si musíme poradit. 
Nemůžeme si myslet, že budou během pár 
let nové chodníky po celé obci. Naopak si 
těch stávajících musíme vážit. Je nutné je 
udržovat a opravovat, dokud to bude tech-
nicky možné.

Jakub Šimerda

tě přibyly dva ořešáky a dvě oskeruše. 
Na Solnické jsme prodloužili švestkovou 
alej až po sjezd na pole. Po domluvě se 
zástupcem majitele rybníku Bába, pana 
Kolowrata – Krakowského, jsme podél 
nově vybudovaného chodníku vysadili 
5 dubů. Toho druhu stromu, který se okolo 
vodních ploch sází od nepaměti.
Závěrem bych chtěl vyzvat všechny obča-
ny, majitele vhodných pozemků v extra-
vilánu, menší, či větší hospodáře. Pokud 
Vám není lhostejný stav naší krajiny, je 
možné naplánovat ve spolupráci s obcí 
vznik dalších krajinných prvků. Určitě je 
možné najít další vhodná místa, kde stro-
my nebudou nikomu překážet. Financová-
ní těchto projektů je možné zajistit skrze 
vhodné dotační tituly. Aktuálně běží vý-
zva MŽP až do dubna 2021, ze které lze 
uhradit 100 % nákladů na výsadbu, kromě 
práce. Tu jsme také jako obec již jednou 
využili. Výsadby by ideálně probíhaly ko-
munitně za účasti místních spolků, občanů 
a hlavně dětí, aby si právě ony vytvořily 
kladný vztah k přírodě.

Jakub Šimerda
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Krajské komunikace na průtahu obcí
Milí spoluobčané, stav krajských silnic, zejména směrem na Led-
ce, nás trápí všechny. Od samého počátku mého mandátu jsem se 
této záležitosti snažil věnovat. Na rovinu musím říct, že i vzhle-
dem k současné situaci, kdy očekáváme propad ekonomiky, 
je kompletní rekonstrukce úseku od místní pošty na Lipiny, skrze 
Újezdec a dále do Ledec z říše snů.
Na začátku minulého roku jsem se domluvil se starostou soused-
ních Ledec panem Milošem Čihákem na společné koordinaci při 
žádosti o opravu krajské silnice, spojující naše dvě obce. Napsali 
jsme dopis adresovaný Radě Královéhradeckého kraje, který měl 
za úkol rozhýbat ledy nečinnosti v tomto směru. Však také silni-
ce byla poničená již od dob rekonstrukce silnice I/11 z Týniště 
nad Orlicí do Třebechovic pod Orebem, kdy byla přes Bolehošť 
vedena objízdná trasa včetně těžké kamionové dopravy. Mnozí 
z nás určitě pamatují.
Odezva byla taková, že se situaci začal věnovat tehdejší ná-
městek pro dopravu – současný nový hejtman, pan Mgr. Martin 
Červíček. Přijel na osobní jednání, nejhorší úseky komunikace 
si osobně prohlédl. Mluvil s námi na rovinu, žádné plané sli-
by o brzké opravě silnice nám nedal. Výsledkem tohoto jednání 
bylo alespoň to, že se v letních měsících tohoto roku provedla 
kompletní diagnostika jak povrchu, tak i podloží krajské silni-
ce. Někteří z Vás si prací na diagnostice určitě všimli, probíhala 
v několika etapách. 
Výsledek diagnostiky komunikace asi nikoho nepřekvapí – skoro 
všechny úseky jsou ve stupni 5 tzn. za hranicí životnosti. Hrubý 
odhad nákladů, který v intravilánu obcí zahrnuje kompletní re-

konstrukci komunikace a v extravilánu tzv. recyklaci za studena 
činí závratných 55 000 000 Kč. Vzhledem k tomu, že krajská ko-
munikace spojující naše dvě obce nemá pro kraj žádnou velkou 
prioritu, takové fi nance na kompletní opravu Královéhradecký 
kraj jen tak neuvolní. 
Během prosince tohoto roku proběhlo na místním obecním úřadě 
další osobní jednání, tentokrát se zástupci ÚS KHK. Bylo nám 
doporučeno, abychom dále tlačili na kraj s požadavkem alespoň 
na vytvoření kompletní projektové dokumentace rekonstrukce 
komunikace ve stupni pro stavební povolení. Na základě toho 
máme vytipovat prioritní úseky, kde máme jako obce i další zá-
měry např. budování chodníku, úpravy veřejných prostranství, 
budování kanalizace či odvodnění. A tyto úseky prioritně po-
žadovat k opravě. Nebudeme si nic nalhávat, silnice je potřeba 
opravit celá, ale nějak začít musíme. Priority obce Bolehošť bu-
dou vycházet z dalších jednání zastupitelstva obce.
Tento článek určitě nikoho nepotěší, ale je nutné si nalít čistého 
vína a neočekávat nereálné věci. Jako malá obec se v opravách 
krajských komunikací nemůžeme fi nančně nijak angažovat, stačí 
se podívat na stav i těch obecních komunikací (za Lhotou, Spra-
še, Pod rybníky, Kouty). Jejich opravy také přijdou na nemalé pe-
níze. Loni se do malých oprav investovalo více jak 100 000 Kč, 
v letošním roce se opravila silnice k nádraží a jeden úsek silnice 
v Lipinách, což stálo 300 000 Kč. Pro rok 2021 bych byl rád, 
kdyby se na opravy silnic vyčlenila ještě vyšší částka.

Jakub Šimerda
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120. výročí od otevření Obecního hostince

 Dne patnáctého srpna se konala oslava výročí 120. let od ote-
vření Obecního hostince. První návštěvníci se začali objevovat 
hned po začátku akce. Své vyžití zde měly i děti v podobě ská-
kacího hradu, stolů na pin pong, či skluzavky. Počasí se vyda-
řilo, blížící se bouřka se až nad Bolehošť nedostala. Hudební 
doprovod zajistila skupina Streyci ze sousedních Přepych. Hráli 
výborně, lidé tancovali. Nechybělo ani občerstvení – grilova-
né maso, hotovky a další pochutiny, či výběr z několika druhů 
piv. Děkuji místním spolkům SK Sokol Lipiny a SDH Bolehošť 
za pomoc s přípravou akce a pohoštěním. Poděkování patří také 
našemu panu hospodskému.

Jakub Šimerda 

Divadelní pozdim - Duchařina

Ačkoliv nenastal ještě dušičkový čas, ba naopak venku 
se stále držely letní teploty, přivítali jsme u nás v Bolehošti 
divadelníky z Týniště nad Orlicí s představením, které trochu 
ten podzim, dušičky a chlad připomíná. Divadelní hra z pera 
a režisérské židle Evy Drábkové v podání souboru Temno 
se jmenuje Duchařina aneb všichni jsme jedna rodina. Hra nás 
velice pobavila, možná i trochu donutila zamyslet se, zda mrtví 
mohou ovlivnit živé a co se vlastně může dít na hřbitově, aniž 
bychom to vůbec tušili. Po necelých dvou hodinách, byl výkon 
účinkujících odměněn zaslouženým potleskem a diváci odchá-
zeli spokojení.

Zdeňka Andržová

Vzpomínky na Waldemara Matušku
Dnešní článek bych mohla začít slovy: „Konečně se podaři-

lo“. Vzhledem ke stále trvající situaci s covidem, byl koncert již 
dvakrát odložený. 
Poslední prázdninový víkend k nám do Bolehoště přijel pan 
Vladimír Walda Nerušil se svým recitálem „Vzpomínky na Wal-
demara Matušku“. Prožili jsme hodinu příjemného vzpomínání 
na legendu naší populární hudby, proloženou hity jako Zuzana, 
Růže z Texasu a mnohé další. Krátké pauzy mezi jednotlivým 
vyprávěním občas vyplnil svým zpěvem pan zvukař. Nutno 
dodat, že dokázal rozezpívat sál třeba i dechovkou. Musím tak 
pochválit paní Fišerovou, jak se výborně postavila k výzvě za-
zpívat kousek písně a „vystřihla“ ji parádně a bez rozpaků. Čas 
rychle uběhl a přišlo rozloučení. Hosté odměnili „Waldu“ potles-
kem a s pocitem příjemně stráveného odpoledne se rozešli domů. 
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Společenská kronika

SVÁ Ž IVOTNÍ  JUB ILEA OSLAV IL I

Oslavencům přejeme pevné zdraví a dostatek životního elánu a optimismu. 

* S ohledem na podmínky sdělování osobních údajů uvádíme pouze ty občany, od kterých máme souhlas se zveřejněním, kteří obdrželi blahopřání od obce nebo již došlo ke zveřejnění v obecním rozhlase.

Maisner Josef
Boukalová Anna
Žemličková Jana
Gründlová Hana
Máslová Ludmila
Fišerová Jarmila

84 let
85 let
84 let
89 let
88 let
91 let

Baše Jan
Moravec Jan
Sarvaš Ján
Nováková Jaroslava
Hanzalová Jana
Štech Miroslav

75 let
70 let
81 let
83 let
93 let
70 let

Štechová Marie
Sluka Jan
Učíková Marie
Šimerda Jan
Kašparová Bohumila

70 let
75 let
81 let
82 let
90 let

ROZLOUČENÍ
SE ZESNULÝM I
Milan Hanke ve věku 49 let.

Všem pozůstalým vyjadřujeme 
upřímnou soustrast.

 DĚNÍ VE ŠKOLE
Prázdniny utekly jako voda

Příští vystoupení se ponese opět v duchu 
vzpomínek, tentokrát to bude na Karla 
Gotta. Těším se opět v hojném počtu na 
Vaši návštěvu.

Zdeňka Andržová

 Prázdniny utekly jako voda a my se opět setkáváme ve škole. 
Úterý, 1. září 2020, byl významný den hlavně pro prvňáčky. 
Pro většinu to totiž byla jejich teprve první návštěva ve škole, 
protože zápisy v květnu proběhly pouze online. I přes proprše-
né počasí jsme si však společně tento den užili. Sešli jsme se 

v 8 hodin v I. třídě naší školy, kde jsme se přivítali a vzájemně 
se představili.
Starší žáci školy nás potěšili svým krátkým vystoupením, prv-
ňáčci pak tím, když odpovídali mimo jiné i na otázku, na co se 
nejvíc těšili. Zazněla odpověď na hraní, na všechno, na mate-
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matiku, ale i na písemku. Za odvahu byly děti pasovány na ško-
láka a dostaly dárečky s uvítacím listem na památku.
Následovalo uvítání i od pana starosty J. Šimerdy, za které mu 
přítomní poděkovali potleskem.  Zároveň škola vyslovila slo-
va díků za finanční prostředky, které obec přispívá z obecního 
rozpočtu na provoz budovy a je stále příznivě nakloněna jejim 
potřebám. 
Po slavnostním zahájení si nejmladší žáci prohlédli školu a je-
jich rodiče mezitím zůstali ve třídě, kde si předali s třídní uči-
telkou Mgr. R. Pavlínkovu potřebné materiály a řekli si další 
důležité informace. 
„Tak už nám to začíná, penál, knížky, svačina, časně vstávat, 
brzy spát, nahlas číst a pěkně psát, potýkat se s číslicemi, netou-
lat se nikde sami, nezlobit a rovně a sedět, všechno umět, všech-
no vědět, slušně zdravit ne se rvát, a zas brzy spát a vstát…“ 
Popřejme si, aby ten letošní školní rok nebyl zasažen pandemií 
jako ten loňský a my ho společně prožili ve zdraví a spokoje-
nosti. 

Mgr. H. Boukalová, řed. ZŠ 

Nový školní rok ve školce
 Nový školní rok jsme přivítali společně s maňáskovým 
kašpárkem a tématem „Šel kašpárek do školky“. Do naší ma-
teřské školy nám nastoupily dvě nové děti, protože nám odešly 
do 1. třídy dvě předškolačky. Počasí nám první školní den moc 
nepřálo. To nám ale vůbec nevadilo a náladu nijak nepokazi-
lo. Alespoň jsme tak měli možnost prozkoumat spoustu hraček 
a her, které v naší školce máme.
Náš roztomilý maňásek kašpárek s rolničkami na své čepici nás 
provázel ve školce prvních 14 dní. Všechno důležité nám po-
mohl ukázat i povědět. Při krásném počasí jsme využívali škol-
ní zahradu, pískoviště a hráli různé sportovní hry. Povídali jsme 
si o zelenině a ovoci, které potřebujeme kvůli důležitým vita-
mínům (v téhle době víc než jindy). Nejen, že jsme si povídali, 
ale některé druhy jsme i ochutnali, vyráběli a malovali. Také 
jsme při vycházkách pozorovali okolní zahrady a zahrádky. 
A jak přešel měsíc září do měsíce října, skončilo nám i krásné 
a teplé počasí a příroda se začala pomalu proměňovat do pod-

zimu. Chvilku svítilo sluníčko a chvilku padaly dešťové kapky. 
Ale my už víme, že to k podzimu takhle patří. Sbírali jsme spo-
lečně podzimní plody - kaštánky, žaludy, šípky. Také jsme po-
zorovali změnu v barvě listů na stromech. Ze zelených stromů 
se začaly stávat stromy barevné. A z barevných lístků jsme také 
ve školce tvořili. Z kaštánků jsme vyráběli zvířátka a figurky, 
ze šišek zase veselé šiškové skřítky. Prostě jsme se od začátku 
školního roku ani na chvíli nenudili a ani trochu nezaháleli. 
I když ze všech stran stále slyšíme negativní věci, nám je 
ve školce prima. Hrajeme si, učíme se, chodíme ven, cvičí-
me i odpočíváme. Špatnou náladu k nám vůbec nepouštíme. 
Však je naše školka od začátku školního roku stále plná dětí. 
A to nás těší.
Rádi bychom za celou školku popřáli všem pevné zdraví, také 
spoustu optimismu, dobré nálady a úsměvy na tváři. 
Přejeme krásné podzimní dny.

Bc. Petra Jedlinská, DiS. 
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První měsíce ve škole
 A je to tu. Nastal nový školní rok. 
Dne 1. září všichni s mírnými obavami přicházíme do naší krásné 
školičky. Prvňáčci mají obavy z neznámého, rodiče zase jak jejich 
ratolesti zvládnou školní povinnosti a my učitelé, zda tento školní 
rok bude lepší než ten loňský.
Škola je místo určené nejen k učení, ale také k setkávání se s vrs-
tevníky, k navazování kamarádství, k hledání cesty, kterou se jed-
nou dítě vydá do svého života. Naší snahou je, abychom všem 
pomohli, abychom se u nás ve škole všichni cítili bezpečně a aby 
se nám tu líbilo. Za šest týdnů jsme nadělali spousty práce, nejdří-
ve jsme hodně opakovali a postupně začali přidávat nové učivo. 
Do toho jsme zpívali, cvičili, malovali, vyráběli. Když už se nám 
zdálo, že jsme začátek školního roku zvládli, naše každodenní pra-
covní úsilí v prezenčním vzdělávání bylo opět zakázáno.
Nás to však neodradí! Ze dne na den přecházíme na distanční vý-
uku – doufáme, že ne na dlouho, protože každodenní setkávání 
ve třídě nemůže nahradit sebelepší technika. Školní prostory sice 
utichly, ale my spolu s dětmi a jejich rodiči musíme tuto nelehkou 
situaci společně zvládnout jako na jaře. 
Dovolte mi poděkovat touto cestou vám, vážení rodiče, neboť jste 
opět nuceni skloubit zaměstnání, starosti o rodinu se školními po-
vinnostmi vašich dětí. Velký dík patří i naší paní ředitelce za její 

profesionální vedení školy a vše, co s tím souvisí. S chválou ne-
smíme zapomenout ani na ostatní pedagogické a nepedagogické 
zaměstnance. Rovněž tak přátelům školy, kteří nám ochotně po-
máhají.
Pevně věřím, že nebude dlouho trvat a my učitelky přebereme zpět 
štafetu do vlastních rukou a už v poklidu doběhneme do cíle. 
Opatrujte se ve zdraví, a tak vše společně zvládneme!

Mgr. Denisa Školníková

Současná situace
 Současná situace ve školství není vůbec jednoduchá. Jestli 
jsme si v červnu a o prázdninách mysleli, že v se v září vrátíme 
zhruba tam, kde jsme skončili, snad jen s trochou více hygienic-
kých opatření, tak život nám absolutně nedal za pravdu. Situace 
je hodnocena jako velmi nepříznivá, případů onemocnění koro-
navirem přibývá řádově, opatření se opět přitvrdila a s napětím 
a asi i s obavami očekáváme vývoj v dalších týdnech a měsících.
Vláda musela zatáhnout za záchrannou brzdu. Semafor varovně 
svítí červeně a oranžově. Přežíváme v nejistotě. Přesně nevíme, 
co nás čeká zítra. Ministr zdravotnictví Roman Prymula se ne-
chal slyšet, že „stále neutěšená epidemiologická situace vyža-

duje drastická opatření“. A to v naší bolehošťské škole nastalo 
od středy 14. října, kdy došlo k uzavření všech základních škol 
v České republice. Byla zahájena distanční výuka. 
Mateřských škol se toto nařízení zatím netýká.
Česká povaha se krátkodobě dokáže nadchnout pro správnou 
myšlenku, ale stejně tak rychle vyhasíná a projevuje lhostejnost 
a nekázeň. Vzájemná ohleduplnost a zodpovědnost je však nej-
účinnější recept na zápas s covidem. Nyní bychom měli všichni 
táhnout za jeden provaz, abychom se brzy mohli vrátit k plno-
hodnotnému životu a prezenčnímu vyučování ve školách.

Mgr. Hana Boukalová, řed. ZŠ

První sníh
 Čtvrtek 3. prosince 2020 – Rychnov nad Kněžnou - 4:50 hodin 
ráno a nikde žádný sníh. Pomyslela jsem si, že se asi meteorolo-
gové při předpovědi počasí spletli, když na tento den předpovídali 
první sněhovou nadílku. 
Čtvrtek 3. prosince 2020 – Bolehošť – 5:55 hodin a ono sněží, sně-
ží a sněží. Všude je krásně bílo a hlavou mi probíhají myšlenky, 
jak budou děti nadšené. A skutečně byly. Před vycházkou pořádně 
ustrojit, zkontrolovat správně nasazené čepice a rukavice a může 
se vyrazit na průzkum, kolik toho sněhu nakonec napadlo a jestli 
půjde stavět sněhulák. Sněhu napadlo docela dost, koule dělat šly, 
ale na sněhuláka to bylo málo. Ale nevadí, stačilo nám i tohle 
množství na to, abychom společně udělali pár koulí a na louce 
si postavili dva malé sněhuláčky. A taky jsme museli samozřejmě 
ověřit, že sníh studí, je mokrý a že se dají ve sněhu dělat andělíč-
ci. Doba vycházky stačila, abychom se zpátky do školky vraceli 
trochu mokří, ale šťastní, že jsme si mohli první sněhovou nadíl-
ku vyzkoušet a užít. Kdo ví, jak dlouho nám vydrží…
Pátek 4. prosince 2020 – Bolehošť – ráno už není po sněhu ani 
památky. Tedy jsou ještě místečka, kde je vidět, že tu byl, ale 
většina je tu tam. My ale neztrácíme naději, že si sněhové nadílky 
ještě za zimu aspoň trochu užijeme. A toho velkého sněhuláka 
si nakonec postavíme. 

Bc.Petra Jedlinská, DiS, učitelka MŠ
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Mikuláš ve škole
 V pátek 4. prosince nás ve škole navštívila vzácná návštěva. 
Vzhledem k situaci s epidemií koronaviru jsme ani nečekali, že 
by k nám mohla zavítat. Zázraky se ale dějí. 
Školou se ozývalo chrastění řetězu a také cinkání zvonečku. Na-
jednou se ve škole objevil čert a všechny si nás řádně očmuchal. 
Chvilku za ním pak následoval Mikuláš s andělem, kteří nesli 
v proutěných košících nějaké dobroty. Čert s sebou donesl z pek-
la docela tlustou „Knihu hříchů“, ve které bylo opravdu všechno 
o každém napsáno. Dokonce to chvilkami vypadalo, že si něja-
kého toho neposedu ze školy nebo školky vezme v pytli s sebou 
do pekla. Protože ale všichni hříšníci čertovi slíbili, že se polepší, 
žádného z nich nakonec nevzal. Za krásné básničky Mikuláš s an-
dělem rozdali všem dětem hrušky a perníky a rozloučili se slovy 
… „Těšíme se zase na viděnou příští rok!“
 Čert ještě zachrastil řetězem a zabublal … „Jsem zvědavý, jestli 
své sliby dodržíte. No ostatně, to se příští rok uvidí!“ 
A potom... Čert si zalezl zpátky do špinavého pekla a Mikuláš 
s andělem se vydali do nebeských výšin. A my se všichni těšíme 
na příští rok, že nás zase poctí svou vzácnou návštěvou. A urči-
tě všechny sliby, které jsme čertovi dali, dodržíme. Nebo se o to 
alespoň pokusíme.

Bc.Petra Jedlinská, DiS., učitelka MŠ

SBOR DORBOVOLNÝCH HASIČŮ
O činnosti sboru
Vážení spoluobčané,
naposledy v tomto kalendářním roce bychom se s Vámi rádi po-
dělili o novinky z činnosti našeho sboru.
Dne 21. srpna jsme s Tatrou poskytli dohled nad pálením roš-
tí v obecním lese. O čtrnáct dní později jsme se vydali na již 
5. ročník Srazu přátel značky Jawa do Ledec.
V neděli 6. září jsme se připojili k oslavám svěcení nového hasič-
ského praporu sborů dobrovolných hasičů okresu Rychnov nad 
Kněžnou. Slavnost byla zahájena ve 13.30 průvodem hasičských 
sborů okresu Rychnov nad Kněžnou s jejich historickými pra-
pory ze Zámecké jízdárny kolem kostela sv. Havla a zakončena 
na Starém náměstí. Během slavnostního nástupu byla hejtmanem 
Královéhradeckého kraje Jiřím Štěpánem pokřtěna nová kniha 
Z historie hasičských sborů okresu Rychnov nad Kněžnou. Ná-
sledně se již přistoupilo k odhalení nového hasičského prapo-
ru a jeho posvěcení. Po požehnání praporu byla všem sborům 
udělena pamětní stuha, sbory SDH Opočno a Přepychy získaly 
navíc stuhu hejtmana Královéhradeckého kraje. Po ukončení 
slavnostního aktu bylo pro nejen pro členy hasičských sborů, 
ale i pro veřejnost připraveno drobné občerstvení v zámecké za-
hradě u jízdárny. 
V neděli 20. září jsme se s naší Tatrou zúčastnili oslav 50 let 
od založení sboru profesionálních hasičů v Rychnově nad Kněž-
nou. S oslavami byla spojena i výstava historické techniky, která 
sloužila a dodnes slouží okolním hasičským sborům.
Na podzim jsme také doplnili vybavení našeho sboru o novou 
vapku, která poslouží nejen k údržbě našich vozidel, ale i tech-
niky v majetku obce.
Začátkem prosince proběhla v Lipinách schůzka velitelů sborů 
našeho okrsku. Sbory potvrdily změnu termínu pravidelně ko-
naných výročních valných hromad, které by normálně proběhly 
začátkem ledna. S ohledem na aktuální situaci jsou všechny od-

loženy na vhodnější dobu. Nadále nejistá zůstává možnost po-
řádání hasičského plesu a dětského karnevalu poslední víkend 
v únoru. O jejich případném uskutečnění Vás budeme včas in-
formovat.
Vzhledem k současným epidemiologickým opatřením jsme 
nemohli uspořádat tradiční mikulášskou nadílku. Dovolte mi, 
abych Vám za celý hasičský sbor do zbytku roku popřát mnoho 
zdraví a budeme se na setkání s Vámi těšit při dalších kulturních 
akcích roku 2021.

Za SDH Bolehošť kulturní referent Vojtěch Drašnar
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 SOKOL LIPINY

Činnost Sokola od července 2020
 Na začátku příspěvku bychom chtěli popřát všem spoluobča-
nům hodně zdraví a optimismu do nelehké doby, kterou právě 
prochází naše republika. V měsíci červenci jsme žádnou větší 
akci pro veřejnost neuspořádali, jelikož nikdo nevěděl, co se 
bude v našem státě dít. Naše klubovna ale byla stále otevřena 
každý den od 18 hodin pro veřejnost. Na přelomu července a srp-
na jsme se rozhodli, že páteční odpoledne si budeme zpestřovat 
nějakou dobrotou z kuchyně, nebo grilu. A tak jsme mohli na-
příklad ochutnat pečená kuřecí křidélka, žebra na medu, steaky, 
pro děti hranolky, gulášek a také vepřové a kuřecí řízky. Bylo 
vidět, že dobré jídlo dokáže hosty do hospody přilákat, jelikož 
páteční návštěvnost byla vždy o poznání lepší. 8. srpna jsme 
uspořádali pro členy Sokola a příznivce našeho spolku pláno-
vaný výlet na dělostřeleckou tvrz Hanička. Zde jsme se ponořili 

do hlubin tohoto objektu, kde jsme v podzemí strávili více než 
hodinu a dostalo se nám perfektního výkladu o historii celého 
opevnění a samotného bunkru. Po prohlídce pevnosti jsme pokra-
čovali autobusem do Orlického Záhoří na Kunštátského drvoště-
pa. Je to soutěž, kde se soutěží v řezání klády ve dvojici ruční 
kaprovou pilou na čas, dále sekání sekyrkou na přesnost a vrcho-
lem celého dne je disciplína v odvětvování klády a řezání dvou 
co nejpřesnějších koleček z připraveného kmene o průměru 50 cm 
motorovou pilou. Soutěžilo zde několik našich členů a vedli si 
velice dobře. Z každé disciplíny jsme si odvezli nějaké stupně 
vítězů. V sekání sekyrkou na přesnost to bylo třetí místo, v řezání 
kaprovou pilou ve dvojici na čas to bylo první místo a v odvět-
vování a řezání to bylo také první místo. Odvezli jsme si odtud 
velice mnoho krásných a hodnotných cen. Další větší akce, které 
jsme se zúčastnili proběhla 15. srpna a to oslava 120 let od zalo-
žení Obecního hostince. Nabízeli jsme zde občerstvení v podobě 
steaků a točili pivo a limonádu. Podle ohlasů od občanů se akce 
vydařila. Další akce, kterou jsme pořádali již u nás na hřišti Pod 
lípou, byla 29. srpna a to plážový volejbal. Sjelo se dvanáct týmů 
a po celý den panovala dobrá nálada a i počasí nám k tomu přálo. 
Pro závodníky byla připravená kýta na grilu, klobásky a bavor-
ské vdolečky. Všechno jídlo se podařilo sníst a všichni závodníci 
odjížděli velmi spokojeni. Zde musím také poděkovat obecnímu 
úřadu za fi nanční příspěvek, za který jsme zakoupili krásné pohá-
ry pro vítěze. Dík patří  všem sponzorům, kteří věnovali ceny pro 
závodníky. 12. září uspořádal Sokol Lipiny další výlet autobu-
sem pro své členy a příznivce do Národního hřebčína v Kladru-
bech nad Labem. Probíhalo zde mistrovství České republiky 
v jízdě spřežení, které se u nás v Lipinách, jak určitě někteří 
pamětníci pamatují, také několikrát konalo. V Kladrubech jsme 
měli domluvenou prohlídku krásných stájí a takzvanou kočárov-
nu se všemi nádhernými kočáry, které používají k nejrůznějším 

akcím a účelům. Celý den utekl jako voda a všichni se vraceli 
domu spokojeni. V pátek 25. záři jsme plánovali uspořádat akci 
na počest Svatého Václava. Bylo objednáno od našeho dodavate-
le piva, pivovaru Náchod svatováclavské pivo s názvem Špringl 
a k tomu byla objednána hudba k poslechu a tanci. Bohužel, hud-
bu jsme museli zrušit z důvodu nařízení vlády. A tak jsme se sešli 
pouze u dobrého piva a výborného občerstvení. Další akce, která 
proběhla v areálu Pod lípou 9. října, bylo zajištění občerstvení 
pro sokolníky z celé české republiky. Ty se každoročně scházejí 
na Opočenském panství a se svými dravci objíždějí okolní ho-
nitby. A také si přijeli zalovit na zdejší honitbu místního mysli-
veckého spolku. Celou honitbou je provázel hospodář místního 
spolku. Podařilo se jim ulovit jednoho zajíce polního, dvě bažan-
tí slepice a dva bažantí kohouty. Na začátek lovu jsme pro ně při-
pravili polévku, po které vyrazili na lov.  Po návratu byly pro ně 
připravené řízky. Sokolníci odjížděli velmi spokojeni. Poslední 
akce, která se konala v sobotu 10. října v areálu Pod lípou, byla 
Hubertova jízda. Do Lipin zavítalo zhruba na třicet koní a také 
jeden kočár, s nimi také dorazilo několik diváků. Pro ně jsme 
připravili grilovanou kýtu, vepřové řízky, polévku a jako zákusek 
bavorské vdolečky. Sobotní Hubertova jízda se velice vydařila 
a doufejme, že se bude příští rok opět opakovat. Poslední akci, 
kterou jsme chtěli uspořádat bylo dlabání dýní, plánované na 
28. října. Na závěr chci popřát všem spoluobčanům pevné zdraví 
do dalších měsíců.

Petr Prause
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Z činnosti oddílu cvičenek – seniorek
 Jen co se zmírnila opatření ohledně koronaviru, zača-
ly jsme s pomalým cvičením, jehož cílem bylo opět trochu 
rozhýbat tělo a potěšit mysl. A tak jsme se scházely kde 
to šlo – v Lipinách na hřišti i na soukromých pozemcích na-
šich členek. A od tohoto školního roku se scházíme každou 
středu v 16.30 hodin v sále Obecního hostince v Bolehošti. 
SK Sokol Lipiny nám zakoupil karimatky i některé cvičební 
pomůcky, a tak jsme plně vybaveny na vše, co nás na tomto 
parketu čeká. Děkujeme tímto obecnímu úřadu i panu hos-
tinskému za ochotu a možnost mít kde nejen protáhnou tělo, 
ale chvilku si i posedět a poklábosit.
A protože nejenom cvičíme, tak jsme i tentokrát „vyrazily 
na výlet“. Nebylo to daleko a to do častolovického zámku. 
Současná podoba zámku s jeho historickou hodnotou, jeho 
prostředí uvnitř i okolo je opravdu oázou klidu, pohody a krá-
sy. Stovky krásných a vzácných květin, vodní zahrada, park 
s oborou, nádvoří s kavárnou – nám umožnilo strávit zde 
příjemné chvíle a prožít spoustu zážitků. A protože nedaleko 
je i zámek Kostelec nad Orlicí, stal se i ten naším výletním 
místem. Prošly jsme anglickým parkem a před očima se obje-
vil nově zrekonstruovaný zámek rodiny Kinských. V přízemí 
zámku je muzejní expozice historie města Kostelce nad Or-
licí, v poschodí potom nádherný Zrcadlový sál, který slouží 
díky skvělé akustice koncertům různých hudebních žánrů. 
Místo stvořené pro odpočinek, pobavení i posezení v zámec-
ké restauraci nás prostě nadchlo. 

Hanka Joštová
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Projekt s názvem

„Výstavba chodníku – 2. část, 
úsek 1, část B, Bolehošť“

realizováno za fi nanční podpory 
Královéhradeckého kraje
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